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کاهش ملایم قیمت نفت سنگین ایران

داد  نشان  اوپک  ماهانه  گزارش  جدیدترین 
قیمت نفت سنگین ایران در ژوئن، برای دومین 
ماه متوالی کاهش یافت اما این کاهش، ملایمتر 

از ماه قبل بود.
صادر  کشورهای  سازمان  ایسنا،  گزارش  به 
از  کننده نفت )اوپک( در گزارش ماهانه خود 
نفت  بشکه  هر  قیمت  کرد  اعلام  نفت،  بازار 
سنگین ایران در ژوئن، به ۸۳ دلار و ۶۵ سنت 
رسید که ۴۸ سنت معادل ۰.۶ درصد در مقایسه 
با قیمت ۸۴ دلار و ۱۳ سنت در ماه مه، کاهش 
داشت. قیمت هر بشکه نفت سنگین ایران در 
ماه مه، چهار دلار و ۶۶ سنت معادل ۵.۲ درصد 
سنگین  نفت  قیمت  میانگین  داشت.  کاهش 
ایران از ابتدای سال ۲۰۲۴ تاکنون، به ۸۳ دلار و 
۴۵ سنت در مقایسه با ۷۹ دلار و ۵۸ سنت در 

مدت مشابه سال ۲۰۲۳ رسیده است.
ارزش سبد نفتی اوپک در ژوئن، به ۸۳ دلار 
و ۲۲ سنت در هر بشکه رسید که ۳۷ سنت 
معادل ۰.۴ درصد در مقایسه با ۸۳ دلار و ۵۹ 
سنت در ماه مه کاهش داشت. میانگین ارزش 
سبد نفتی اوپک از ابتدای سال ۲۰۲۴ تاکنون، 
به ۸۳ دلار و ۵۸ سنت در هر بشکه رسیده 
است که در مقایسه با ۷۹ دلار و ۳۲ سنت در 
مدت مشابه سال میلادی گذشته، چهار دلار 
و ۲۷ سنت معادل ۵.۴ درصد افزایش نشان 

می دهد.
طبق آمار منابع ثانویه اوپک، تولید نفت اوپک 
که متشکل از ۱۲ کشور است، در ژوئن، به ۲۶.۵۷ 
میلیون بشکه در روز رسید که ۸۰ هزار بشکه در 
روز بر مبنای ماه به ماه، کاهش داشت. تولید 
نفت در لیبی، ونزوئلا و ایران افزایش داشت، در 
حالی که در عربستان سعودی، کویت، عراق و 

امارات عربی متحده کاهش پیدا کرد.
همزمان، مجموع تولید نفت متحدان اوپک 
در گروه اوپک پلاس، در ماه میلادی گذشته، 
که ۴۵  رسید  روز  در  بشکه  میلیون  به ۱۴.۲۴ 
هزار بشکه در روز بر مبنای ماه به ماه، کاهش 

داشت.
تولید نفت ایران در ژوئن، با ۱۳ هزار بشکه 
در روز افزایش، به ۳.۲۵۱ میلیون بشکه در روز 

رسید.

مدیرعامل بیمه ما:
می توانیم از بیمه های زندگی به 

عنوان ابزار تامین مالی پروژه های 
اقتصادی استفاده کنیم

بیمه "ما" طی سه ماه ابتدایی سال جاری، ۷ 
هزار و ۵۲۸ میلیارد و ۲۸۰ میلیون ریال حق بیمه 
در رشته بیمه های زندگی حق بیمه تولید کرده 

است.
به گزارش روابط عمومی بیمه "ما" و بر اساس 
آمار ارائه شده بر روی سایت کدال، بیمه "ما" 
بیمه های  رشته  در  مطلوبی  موفقیت های  که 
زندگی طی سالیان اخیر به دست آورده است 
توانسته در طی سه ماه بهار امسال، در رشته 
زندگی اندوخته دار به ۷ هزار و ۵۲۸ میلیارد و 
۲۸۰ میلیون ریال حق بیمه دست پیدا کند که 
این رقم در مقایسه با ۳ ماه نخست سال ۱۴۰۲ 

حکایت از رشد ۴۰ درصدی دارد.
و  مدیره  هیات  رییس  نایب  کاردگر  دکتر 
صنعت  توسعه  مسیر  "ما"  بیمه  مدیرعامل 
بیمه را بیمه های زندگی می داند. وی در افتتاح 
خصوص  این  در  "ما"  جدید بیمه  ساختمان 
کانال  تنها  عمر  های  بیمه  کرد:  نشان  خاطر 
توسعه صنعت بیمه است . می توان از بیمه 
های زندگی به عنوان ابزار تامین مالی پروژه های 
تنها  نه  این روش  با  و  کرد  استفاده  اقتصادی 
اقتصاد را مردمی کرده و منافع آن به جیب آحاد 
مردم واریز می شود بلکه با جمع کردن نقدینگی 
خرد جامعه جلوی رشد تورم اقتصاد هم گرفته 

می شود.

معاون مالی بانک در همایش حسابداری و 
حسابرسی و مالیات ستانی هوشمند تاکید کرد
جامعه علمی حسابداری باید جلوی 

مالیات ستانی غیر علمی را بگیرد
معاون مالی بانک صادرات ایران نقش جامعه 
توجه  در  کشور  حسابرسی  و  حسابداری  علمی 
منصفانه  شرایط  و  زیرساختها  توسعه  به  جدی 
و  دانست  اهمیت  با  را  بانک ها  از  مالیات ستانی 
برای  علمی  دقیق  استانداردهای  تدوین  خواستار 
جلوگیری از تضعیف حقوق سهامداران بانک های 
خصوصی شد. سید مجتبی صالحی در همایش 
حسابداری و حسابرسی و مالیات ستانی هوشمند 
بانک  مسئولان  دانشگاه،  اساتید  حضور  با  که 
حسابرسی  حرفه  فعالان  و  دانشجویان  مرکزی، 
دانشکدگان  محل  در  کشور  مالیاتی  نظام  و 
مدیریت دانشگاه تهران برگزار شد با تاکید بر این 
مطلب، در خصوص لزوم توجه ممیزان مالیاتی 
به استانداردهای حسابداری و بخشنامه های ناظر 
بر نظام بانکی گفت: بخشنامه های ناظر بر نظام 
بانکی مانند بخشنامه  نسبت دارایی ثابت به حقوق 
صاحبان سهام، ملاکی برای ممیزان مالیاتی برای 
اعمال مفاد مواد ۱۶ و ۱۷ قانون رفع موانع تولید 
وضع  بانک ها  بر  مالیاتی  آن  اساس  بر  و  شده 
می کنند، در صورتی که در حقوق صاحبان سهام 
دارد که  انباشته وجود  مانند سود  عوامل متغیر 
نمی تواند در تصمیم گیری سرمایه گذاری بلند مدت 

ملاک مناسبی برای وضع مالیات باشد.
او تاکید کرد: باید توجه داشت که بانک ها در 
روند افزایش قیمت ها و تورم که موجب افزایش 
می شود،  خصوص  این  در  بانک ها  بر  مالیات 
ارزش شعب  نمونه وقتی  به طور  ندارند.  نقشی 
فعال و عملیاتی بانک ها با افزایش قیمت مواجه 
می شود، بر اساس مواد ۱۶ و ۱۷ قانون رفع موانع 
می شود.  گرفته  نظر  آن  در  برای  مالیات  تولید 
تولید مسکن  قانون جهش  به  صالحی همچنین 
افزود: زیرساخت های عملیاتی برای  اشاره کرد و 
اجرائی کردن قانون جهش تولید مسکن کشور در 
مرحله اول آماده نبوده و نمی توان در این زمینه 
از  مالیات ستانی  در  را  هوشمندسازی  هیچ گونه 
بانک ها متصور بود. دبیر کمیسیون مالی شورای 
هماهنگی بانک ها تاکید کرد: همانگونه که مطرح 
شد، زیرساخت مناسب و شرایط لازم برای عملیاتی 
کردن این قانون در مرحله نخست اجرا آماده نبوده، 
همچنین مبنای محاسبه جرائم مالیات متعلقه نیز 
بر اساس بودجه در نظر گرفته شده سالانه برای 
بانک ها ملاک مالیات ستانی قرار گرفته که حاوی 

تسهیلات تکلیفی نیز بوده و منطقی نیست.
صالحی با اشاره به اینکه حدود ۹۰ درصد تأمین 
بانک هاست،  عهده  بر  کشور  اقتصادی  مالی 
افزود: تمامی ظرفیت بانک های کشور در اختیار 
مردم است اما آیا سهامداران بانک ها به ویژه در 
قوانین  گونه  این  تاوان  باید  بانک های خصوصی 
و مقررات را بدهند در صورتی که انتظار می رود 
جامعه حسابداری و حسابرسی، جلو اعمال اینگونه 
به تراکنش های زیاد  با اشاره  او  بگیرد.  را  قوانین 
بانک ها و مستثنی نشدن برخی از عوامل در وضع 
فروشگاهی  پایانه های  قانون  مالیاتی  جریمه های 
نباید  هوشمندسازی  افزود:   ، مؤدیان  سامانه  و 
تنها در حد شعار و نمایش باقی بماند به عنوان 
درآمد  تعهدی،  حسابداری  به  توجه  عدم  مثال 
تسهیلات تکلیفی، درآمد تسعیر، کارمزد خدمات 
بانکی و ... در این سامانه مشهود است. معاون 
مالی بانک صادرات ایران در ادامه افزود: تجدید 
ارزیابی دارایی ها می تواند راهی برای افزایش سرمایه 
یا مصون سازی بانک ها و شرکت ها باشد و جامعه 
علمی دانشگاهی در حوزه حسابداری باید دانش 

مصون سازی را نیز به این رشته بیافزاید.
او با اشاره به اینکه استاندارد شماره ۱۶ حسابداری، 
برای حسابداری عملیات مصون سازی کاربرد ندارد، 
گفت: خالص سرمایه گذاری عملیات ارزی شعب 
خارج از کشور باید مصون سازی شود و برای آن باید 
یک استاندارد تعریف شود. در صورتی که تفسیر 
شماره ۱۶IFRIC برای مصون سازی در نظر گرفته 
شده است. زمانی که تجدید ارزیابی دارایی ها در 
بانک ها صورت می گیرد، آیا می توان از این ظرفیت 
برای مصون سازی عملیات ارزی خارجی استفاده 
کرد؟ دبیر کمیسیون مالی شورای هماهنگی بانک ها  
با اشاره به ماده ۱۴۹ قانون مالیات های مستقیم، 
موارد  مازاد  مالیاتی  معافیت  مورد  در  افزود:  نیز 
نظری بین ممیزان مالیاتی و شرکت ها وجود دارد. 
وقتی ظرفیت معافیت مالیاتی وجود دارد، چرا ازاین 
ظرفیت برای مصون سازی استفاده نکنیم؟ وی با 
منصفانه  ارزش  طریق  از  مصون سازی  به  اشاره 
در  راه های مصون سازی  عنوان  به  نقد  و جریان 
ارزیابی  تجدید  که  املاکی  گفت:  حسابداری، 
می شوند می توانند به عنوان یک ابزار مصون ساز، 
برای مصون سازی خالص سرمایه گذاری در عملیات 
خارجی مورد استفاده قرار گیرند و برخی زیان ها را 
به تعویق بیاندازد و شرکت را برای ادامه فعالیت در 

حاشیه امن قرار دهد.

نسبی  رشد  آغازگر  می تواند  تابستان  فصل  آغاز 
واحد های  به  نگاهی  و  باشد  مسکن  بازار  معاملات 
صنفی فعال در حوزه مسکن و حتی سایت های مربوط 
به این عرصه، نشان می دهد هم از سمت صاحبان 

خانه و هم مستاجران، تقاضا وجود دارد.
کافیست یکی از سایت هایی که آگهی اجاره یا فروش 
ملک می گذارند را باز کنیم و با سیلی از تقاضا از سوی 
صاحبان خانه مواجه شویم. هر چند برخی از فعالان 
این عرصه معتقدند عدم علاقه مالکان به فروش و یا 
از سویی دیگر  حتی در برخی مواقع اجاره مسکن و 
نبود اشتیاق و در اکثر مواقع توان در سمت خریدار 
یا مستاجر، اتفاق این روز های بازار ملک است. با این 
حال هنوز نیاز و حتی رغبت برای خرید و فروش و یا 

رهن و اجاره در بازار وجود دارد.
رکود در بازار مسکن پابرجاست

سعید لطفی، عضو اتحادیه مشاوران املاک در گفتگو 
با اقتصاد ۲۴، شرایط فعلی بازار مسکن را رو به بهبود 
نسبی دانست و توضیح داد: به طور کلی طی چند سال 
اخیر تورم و گرانی مسکن در کنار کاهش قدرت مالی 
مردم باعث شد تا شاهد رکود در بازار مسکن باشیم. 
این رکود در خرید و فروش بسیار بیشتر از رهن و اجاره 
بود چرا که افراد اگر مجبور به تعویض خانه نبودند، این 

کار را نمی کردند.
به گفته لطفی، مستاجران بنا به دلایل مختلفی مانند 
عدم تمایل صاحب خانه به تمدید قرارداد و یا افزایش 
نرخ اجاره و ناتوانی در پرداخت آن، مجبورند تا دنبال 
خانه جدید برای اجاره بگردند. از این رو اکثر معاملاتی 
که در بازار مسکن در این چند وقت صورت گرفته، به 

طور عمده مربوط به رهن و اجاره بوده است.
وی ادامه داد: بهار و تابستان اوج معاملات مربوط به 
اجاره است و مثل هر سال انتظار داریم در این مدت 
رشد حداقلی و نسبی تعداد معاملات را شاهد باشیم 
چرا که افراد ترجیح می دهند تا پیش از شروع مدارس، 
وضعیت مسکن خود را تعیین و تکلیف کنند و درگیر 
فصل پاییز نشوند. هنوز تیر ماه هستیم و آنکه بگوییم 
تعداد معاملات ثبت شده بسیار بالا رفته، غیرممکن 
است. اما به طور کلی با نگاهی به بازار در می یابیم 

متقاضیان تعویض مسکن بالا رفته و تلاش مستاجران 
برای پیدا کردن خانه مناسب بیشتر شده است.

عضو اتحادیه مشاوران املاک در ادامه خاطرنشان 
کرد: مسئله ای مطرح شده مبنی بر یک دست شدن 
قیمت مسکن به ویژه برای رهن در تهران؛ برخی عقیده 
دارند رهن در تمامی نقاط تهران به طور تقریبی یکسان 
شده و محله ها با یکدیگر تفاوتی ندارند در صورتی که 
چنین نیست. قیمت رهن و اجاره مانند خرید ملک، 
به مسائلی همچون محله، کوچه، متراژ، سال ساخت، 

امکانات و سایر موارد اینچنینی بستگی دارد.
لطفی تصریح کرد: شاید نرخ رهن یک خانه در محله 

متوسط رو به بالا که فول امکانات بوده و نوساز است 
با رهن یک خانه در چند محله بالاتر که متراژی کمتر 
است،  امکانات  بدون  و  ساخت  سال  چند  و  داشته 
برابری کند، اما این به معنای یکدست شدن نرخ ها 

نیست و هنوز بین خانه ها تفاوت قیمتی وجود دارد.
توان کارگر به مسکن نمی رسد

به گزارش اقتصاد ۲۴، بنا به گفته فعالان بازار مسکن، 
تورم مسئله ای لحظه ای در بازار مسکن است و این گرانی 
در مواقع پیک معاملات نیز بیشتر می شود. براساس 
اظهارات این افراد، هر منطقه متناسب با وضعیت و 
یا حتی توان مشاوران املاک آن، رشد قیمت را تجربه 

کرده و اگر بخواهیم نسبت به مدت زمان مشابه سال 
قبل نرخ ها را بررسی کنیم، با رشد به طور میانگین ۳۰ 
درصدی در بازار فروش و ۴۰ درصدی برای رهن و اجاره 

مواجه هستیم که رقمی بالا محسوب می شود. 
سوال مهم اینجاست آیا کارگری که با هزار منت، 
در سال جدید تنها ۲۰ درصد به حقوقش اضافه شده، 
توانایی پرداخت گرانی مسکن در کنار سایر گرانی ها را 
دارد؟ ۲۰ درصد به حقوق پایه کارگر افزوده می شود، 
اما از طرفی دیگر، فشار های صد درصدی هزینه های 

زندگی را متحمل می شود و کسی پاسخگو نیست.

با مشخص شدن سکاندار دولت چهاردهم، درخواست های فعالان 
اقتصادی در حوزه های مختلف مطرح شده و امیدوارند تا دولت 

جدید راهکارهایی جدی برای حل این مشکلات ارائه دهد.
یکی از این عرصه های اقتصادی که افراد زیادی همواره درگیر آن 
هستند، بازار سرمایه است. از جهت حضور عموم مردم به عنوان 
اقتصادی  بخش  این  بازار سرمایه، وضعیت  در  سهامداران خرد 
از  تالار شیشه ای،  به وضعیت  بوده و سامان دهی  اهمیت  حائز 
خواسته های جدی مردم محسوب می شود. نوسانات متعدد بورس 
و در معرض ریسک و خطر قرار گرفتن سرمایه مردم، نگرانی اصلی 
بوده و فعالان این عرصه از دولت چهاردهم انتظار دارند تا به این 

چالش ها توجه کند.
نرخ بهره موثر اوراق هم دستوریست

فردین آقابزرگی، کارشناس حوزه بورس در گفتگو با  اقتصاد ۲۴ 
، درباره انتظارات فعالان بورسی از دولت چهاردهم گفت: وظایف 
رگولاتور در بازار سرمایه، افزایش ورود و نظارت بر فعالیت ها و کمک 
به نقدشوندگی و دارایی های ارزیست و مهم ترین درخواست فعالان 
بورس نیز انجام همین وظایف است. در رابطه با مسئله شفافیت که 
توسط برخی عنوان می شود، باید گفت شفافیت سختگیرانه ای در 
بازار سرمایه وجود دارد و اطلاعات تمام شرکت ها حتی شرکت هایی 
که تنها درخواست آن ها برای حضور در بورس ثبت شده نیز به طور 

شفاف منتشر شده و در اختیار عموم قرار می گیرد.
وی ادامه داد: مهم ترین چیزی که بازار بورس در ایران را دستخوش 
مشکلات و چالش های جدی قرار داده، بحث قیمت گذاری دستوری 
در بخش های مختلف است. قیمت گذاری دستوری در رابطه با نرخ 
خوراک و مواد اولیه صنایع، قیمت نهایی کالاها، نرخ بهره بانکی یا 
نرخ بهره موثر اوراقی که در بورس منتشر می شوند از جمله این 

موارد به شمار می روند. این روند، سیاست اقتصاد کلان در کشور 
بوده و مهم ترین درخواست فعالان اقتصادی از دولت چهاردهم، 
گذر از قیمت گذاری دستوری و اصلاح سیاست های اینچنینی است.
بازار  به  دولت ها  اینکه  کرد:  خاطرنشان  بورسی  کارشناس  این 
سرمایه به عنوان محلی برای تامین کسری بودجه خود نگاه می کنند، 
امریست که نگاه ها را به بورس بی اعتماد کرده است. خواسته مهم 
دیگر فعالان بازار سرمایه از دولت، حذف این روند و جلب اعتماد 

سرمایه گذاران به تالار شیشه ای است.
شرکت های بورسی، مسئول شفافیت اطلاعات

آقابزرگی در ادامه صحبت های خود، به مسئله رگولاتوری دولت 
تاکید کرد و در این باره گفت: الزام رعایت اصل ۴۴ قانون اساسی، 
از دیگر خواسته های فعالان بورسی است؛ اینکه دولت به جایگاه 
ناظر و رگولاتوری خود بازگردد و دست از فعالیت اقتصادی بکشد. 
در حال حاضر بخش زیادی از هزینه ها، صرف شرکت های دولتی و 
شبه دولتی ناکارآمدیست که راندمان لازم را در بخش های مختلف 

اقتصادی و مالی ندارند. کناره گیری دولت از بنگاه داری و کاهش 
تصدی گری، از دیگر الزاماتیست که باید دولت چهاردهم به آن 
پایبند باشد تا نه فقط بورس، بلکه سایر حوزه های اقتصادی نیز به 

سامان دهی برسند.
این کارشناس اقتصادی خاطرنشان کرد: برخی انتقادهایی که در 
رابطه با بحث شفافیت در بورس می شود به نظر من چندان صحیح 
نیستند. هرچند در هر سیستمی خطا وجود دارد و نمی توان آن 
را صددرصد کارآمد و بدون ایراد دانست. به طور کلی وضعیت 
شفافیت در مسئله اطلاعات در بورس، بالاست اما به صورت استثنا 
شرکت هایی پیدا می شوند که بنا به دلایل مختلف، دستکاری هایی 
در اطلاعات خود کرده بودند. به طور کلی مسئولیت و مقبولیت 
اطلاعات منتشر شده، بر عهده صاحبان شرکت هاست و قانون نیز 

از این روند پیروی می کند.
به گفته آقابزرگی، دولت و بورس تنها وظیفه دارد تا بررسی های 
کلی نسبت به این وضعیت انجام داده و در نهایت اطلاعات را 
منتشر کند. حتما که در صورت تخلف، شرکت خاطی جریمه شده 
و از انتشار اطلاعات آن خودداری می شود اما به صورت کلی مقصر 
دیدن شرایط استثنا را نمی توان به گردن بورس و یا دولت دانست.

برنامه  دولت چهاردهم درباره بورس در هاله ای از ابهام
به عنوان جمع بندی قیمت گذاری دستوری در بخش های مختلف، 
وجود نگاه تامین مالی از بورس در بدنه دولت، نبود بی اعتمادی به 
بازار سرمایه و در نهایت بنگاه داری دولت، از جمله مشکلات اصلی 
اعلام شده از سوی فعالان اقتصادیست. تا به امروز برنامه ای جهت 
سامان دهی وضعیت بورس اعلام نشده و باید دید دولت چهاردهم 
در ادامه چه روندی را برای رفع چالش های عنوان شده در پیش 

خواهد گرفت.

 اکثر معاملات مربوط به رهن و اجاره است نه خرید

وی بازار مسکن آفتاب سوزان تابستان ر
گروه اقتصاد - فصل جابه جایی مسکن آغاز شده و انتظارات فعالان این عرصه، مانند هر سال به سمت رشد معاملات چه در فروش و چه در رهن و اجاره 
حرکت کرده است. با وجود اظهارات مشاوران مسکن مبنی بر نامساعد بودن احوال این بازار، باز هم نمی توان نسبت به رشد معاملات در این ایام بی توجه 

ماند.

به جایگاه ناظر بورس بازگردیدتقاضای بورسی ها از دولت چهاردهم:

سوال مهم 
اینجاست آیا 
کارگری که با 
هزار منت، در 

سال جدید تنها 
20 درصد به 

حقوقش اضافه 
شده، توانایی 

پرداخت گرانی 
مسکن در کنار 

سایر گرانی ها را 
دارد؟

با حضور دکتر رضا  افتتاح ساختمان جدید شعبه بجنورد بیمه دانا  آیین 
جعفری مدیرعامل این شرکت، معاون و مدیران استانداری و پلیس راهور 
خراسان شمالی و برخی مدیران شعب شرکت های فعال در صنعت بیمۀ این 

استان صبح روز یکشنبه ۱۷ تیرماه سال جاری برگزار شد.
 به گزارش روابط عمومی بیمه دانا، دکتر رضا جعفری هم زمان با این مراسم 
در نشست  هم اندیشی با کارکنان و نمایندگان بیمه دانا در شعبه بجنورد، ضمن 
تسلیت فرارسیدن ایام ماه محرم و آرزوی موفقیت برای دکتر مسعود پزشکیان 
به عنوان رئیس جمهور منتخب، حضور حماسیِ مردم ایران پای صندوق های 
رأی در روز جمعه گذشته را مورد تحسین قرار داد و اظهار امیدواری کرد که 

انتخاب ایشان منشأ خیر و برکت برای همه مردم ایران باشد. 
مدیرعامل و نایب رئیس هیئت  مدیره بیمه دانا در ادامه این مراسم، ضمن 
قدردانی از زحمات همکاران شعبه و همچنین پیمانکاران پروژه ساختمان جدید 
شعبه بجنورد، تاکید کرد که در این سنگر جدید، در کوتاه ترین زمان، بهترین 

و شایسته ترین خدمات به مشتریان و بیمه گذاران ارائه شود.
وی ضمن تشریح اهمیت بحث بیمه در جبران آثار اقتصادی ناشی از حوادث 
در جهان، بر ضرورت توجه و نهادینه شدن بحث پوشش همگانیِ بیمه های 
حوادث در کشور برای مقابله با حوادث و بلایای طبیعی تأکید کرد و گفت: 
در برخی از استان های کشور از جمله گیلان، گلستان و... تجارب مطلوب 
بیمه های حوادث دارند و پیشنهاد  و ارزنده ای در خصوص پوشش همگانیِ 
می کنم مسئولان استان خراسان شمالی نیز این پوشش را در دستور کار قرار 

دهند.

ایشان در ادامه این نشست، با اعلام این مطلب که شرکت بیمه دانا به 
زودی در بحث افزایش سرمایه، از ۲ هزار میلیارد تومان در مرحله اول به ۵ 
هزار میلیارد تومان و در مرحله بعد به ۱۰ هزار میلیارد تومان ارتقاء خواهد 
یافت و به یکی از توانمندترین شرکت ها در بحث ساختار سرمایه تبدیل خواهد 
شد، افزود: بیمه دانا تاکنون موفق شده است انتظارات سهام داران خود را در 
حداکثرسازی فروش برآورده سازد به گونه ای که در سال جاری نیز فروش ۵۰ 

هزار میلیارد تومان در دستور کار شبکه فروش قرار گرفته است. 
دکتر رضا جعفری، همچنین کسب جایگاه دوم در صنعت بیمه را مرهون 
تلاش و زحمات کارکنان این شرکت دانست و اظهار داشت: بیمه دانا در سطح 
صنعت بیمه به ویژه بخش خصوصی، هم به لحاظ شاخص تولید حق بیمه 
و هم به لحاظ شاخص رشد حق بیمه و سرانه تولید در جایگاه دوم قرار دارد. 
همچنین سرانه تولید به ازای پرسنل فعال کشور حدود ۴ میلیارد تومان و در 
پایان سال ۱۴۰۲ به ۱۵ میلیارد تومان رسیده است که این موضوع، حاکی از 

بهره وری بسیار مطلوب این شرکت است.
نایب رئیس هیئت مدیره بیمه دانا با اشاره به اینکه ذخایر فنی شرکت از مرز 
۲۷ همت عبور کرده است، خاطرنشان شد: در حال حاضر بیمه دانا بالاترین 
میزان ذخایر فنی در طول قدمت پنجاه ساله اش را داراست که بالغ بر ۳۲ 
همت در سال ۱۴۰۲ بوده است به گونه ای که طی مدت چهار ماهه ابتدایی 
سال جاری تاکنون، بیش از ۱۷ همت تولید حق بیمه داشته ایم و می توان بر این 
اساس گفت در صنعت بیمه همان جایگاه نخست را حفظ کرد ه ایم، همچنین 
باید گفت که از بین ۴۳ شرکت حاضر در صنعت بیمه، حدود ۱۲ درصد از 

سهم بازار در اختیار بیمه دانا است.
مدیرعامل بیمه دانا در بخش دیگری از سخنانش، ضمن ارائه تحلیلی از آمار 
و عملکرد صنعت بیمه در اقتصاد کشور، بر تقویت ضریب نفوذ این صنعت 
به عنوان شاخص کلان اقتصادی و تعیین کننده برای فعالان اقتصادی و حوزه 
سرمایه گذاری، تأکید کرد و رشد آن را در گرو تلاش همه فعالان صنعت بیمه 

و مسئولان بخش اقتصادی و سرمایه های ملی دانست.
وی با بیان اینکه ضروری است صنعت بیمه به ویژه بیمه دانا در راستای 
نوآوری و تنوع بخشی به محصولات بیمه ای و همچنین متناسب با رشد روزافزون 
تکنولوژی و ریسک های نوظهور گام بردارد، تصریح کرد: آسیب شناسی هایی در 
این حوزه صورت گرفته و مستلزم آن است که بسیاری از زیرساخت ها از جمله 

قوانین و آیین نامه ها و راهبردهای حکمرانی صنعت بیمه اصلاح شوند. 
مدیرعامل بیمه دانا با اشاره به اینکه این شرکت همواره از تولید محصولات 
جدید بیمه ای استقبال کرده است، عنوان کرد: همه شرکت های بیمه موظف  
هستند با توجه به استقبال و حمایت بیش از پیشِ بیمه مرکزی از این موضوع، 

بستر و شرایط تولید محصولات جدید را در صنعت بیمه فراهم کنند. 
گفتنی است در حاشیه مراسم افتتاح ساختمان جدید شعبه بجنورد بیمه 
دانا، تفاهم نامۀ همکاری مشترک بیمه ای با هدف واگذاری پوشش تمام امور 
بیمه ای استانداری بجنورد به بیمه دانا نیز بین دکتر رضا جعفری به عنوان 
مدیرعامل و نایب رئیس هیئت مدیره این شرکت و دکتر عبدالصمد صفرنژاد 
به عنوان معاون توسعۀ مدیریت و منابع استانداری خراسان شمالی به امضاء 

رسید.

بجنورد  ضمن  شعبه  رئیس  فیضی  احمد  نیز،  مراسم  این  ابتدای  در 
خوشامدگویی و تبریک افتتاح ساختمان جدید شعبه، به ارائه گزارش مختصری 
از عملکرد این شعبه در سال ۱۴۰۲ و سال جاری، همچنین بیان دغدغه ها و 
نمایندگان و شبکه فروش پرداخت و گفت: سال گذشته، شعبه  مطالبات 
بجنوردِ بیمه دانا در استان خراسان شمالی در جایگاه دوم پس از بیمه ایران 
قرار گرفت که ۱۷ درصد سهم بازار بیمه استان به این شعبه رسید که این مهم 
را مرهون تلاش همه کارکنان، نمایندگان و اعضای شبکه فروش شعبه هستیم. 

ساختمان جدید شعبه بجنورد بیمه دانا افتتاح شد

مدیرعامل توانیر : خاموشی برنامه ریزی شده نداریم
مدیرعامل توانیر گفت: خاموشی برنامه ریزی شده نخواهیم داشت و در صورت همکاری مردم، امسال تابستان 

را نیز بدون خاموشی پشت سر خواهیم گذاشت.
مصطفی رجبی مشهدی در گفت و گو با ایسنا، با اشاره به میزان ناترازی برق در کشور، اظهار کرد: به طور  
متوسط میزان ناترازی برق ۱۰ هزار مگاوات تخمین زده می شود که به معنای عدم توازن تولید و مصرف است که با 

جابه جایی ساعت اوج مرف در بخش های مختلف از جمله صنعت، کشاوری و اداری جبران می شود.
امسال خاموشی برنامه ریزی شده نخواهیم داشت

وی در پاسخ به این سوال که آیا امسال خاموشی برنامه ریزی شده خواهیم داشت؟ گفت: اگر منظور خاموشی 
برنامه ریزی شده ناشی از کمبود تولید است، باید گفت به گونه ای برنامه ریزی شده که شاهد خاموشی نباشیم 

هرچند این موضوع به عملکرد و همکاری مردم وابسته است.
مدیرعامل توانیر افزود: در سال های ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲ شاهد همکاری بسیار خوب مردم در کاهش مصرف در بخش 
های مختلف بودیم و شرایط برق پایدار بود؛ به گونه ای که برق بخش های مختلف به صورت مطمئن برابر با برنامه 

ریزی های تنظیم شده تامین شد.
وقوع حادثه برای تجهیزات به دلیل گرمای هوا

رجبی مشهدی در خصوص خاموشی های پراکنده درتهران نیز گفت: در تابستان به دلیل افزایش مصرف و به 

دلیل اینکه تجهیزات در معرض نور آفتاب و گرما قرار می گیرند احتمال خرابی آن ها بیشتر است به همین دلیل 
امکان وقوع حادثه و خاموشی وجود دارد که همکارن ما به سرعت این مساله را برطرف می کنند.

خبری از جداول خاموشی نیست
وی در پاسخ به این سوال که احتمال انتشار جداول خاموشی برای امسال وجود دارد؟ گفت: برنامه ای برای 
تنظیم جداول خاموشی نداریم و با همکاری مردم به صورت پایدار برق تامین می شود و مشکلی نخواهد بود، 
هرچند که رشد مصرف در این روزها بسیار بالا است و باید مردم در مدیریت مصرف به صورت جدی مشارکت 

داشته باشند.
لزوم همکاری بیشتر صنایع با صنعت برق

مدیرعامل توانیر درخصوص تامین برق صنایع، اظهار کرد: صنایع به سه گروه تقسیم شدند، مشترکان صنعتی 
کوچک هیچ محدویتی در تامین برق ندارند، برای واحدهایی که در شهرک ها هستند برنامه ریزی شده  که یک 
روز مشارکت کنند و برای سایر مصارف برگتر برنامه ریزی با همکاری وزارت صمت تدوین شده که آن را اجرایی 
می کنیم، این روزها به دلیل افزایش مصرف لازم است که  صنایع همکاری بیشتری داشته باشند و برنامه های 
ابلاغی را اجرایی کنند. رجبی مشهدی در خصوص استان هایی که در روز پنجشنه تعطیل شدند، گفت: سه یا 

چهار استان مرکزی، ایلام، کرمان جز استان هایی هستند که روز پنجشنبه تعطیل شدند.


